

CORPORATE EVENT NOTICE:

PLACE:
AVIS N°:
DATE:
MARCHÉ:

**Introduction par cotation directe
Companhia Vale do Rio Doce**
Paris
PAR_20080704_02468_EUR
04/07/2008
Euronext Paris

ADMISSION D'ADS

Conformément à l'article 6 201 des Règles de marché d'Euronext, Euronext Paris SA a décidé l'admission sur Euronext :

- d'un nombre maximum de 2 999 797 716 ADS ordinaires existantes, 1 ADS ordinaire représentant 1 action ordinaire émise par la société Companhia Vale do Rio Doce, étant précisé qu'il existe à la date des présentes 717 160 008 ADS ordinaires en circulation et cotées sur le NYSE,
- d'un nombre maximum de 1 919 516 400 ADS de préférence existantes, 1 ADS de préférence représentant 1 action de préférence émise par la société Companhia Vale do Rio Doce, étant précisé qu'il existe à la date des présentes 841 182 272 ADS de préférence en circulation et cotées sur le NYSE,
- d'un nombre de 256 926 766 ADS ordinaires nouvelles émises dans le cadre d'une augmentation de capital en numéraire,
- d'un nombre de 164 402 799 ADS de préférence nouvelles émises dans le cadre d'une augmentation de capital en numéraire,
- d'un nombre maximum de 24 660 419 ADS de préférence nouvelles, en cas d'exercice intégral des options de sur-allocation.

Les informations concernant l'admission à la cote d'Euronext Paris sont fournies au public comme suit :

- Publication de la notice légale au BALO, le 07/07/2008 ;
- Un prospectus ayant reçu le visa n° 08-146 en date du 3 juillet 2008 est disponible sur le site Internet de l'Autorité des marchés financiers (www.amf-france.org), sur le site de NYSE Euronext (www.euronext.com) et sur le site de l'émetteur (www.vale.com.br).

Admission aux négociations des ADS ordinaires émis par Companhia Vale do Rio Doce

Euronext Paris fait connaître qu'à partir du 18/07/2008, les ADS ordinaires ci-dessous émis par Companhia Vale do Rio Doce seront admis aux négociations sur Euronext Paris.

Principales caractéristiques des titres admis:

Jouissance: 01/01/2008
Banque introductrice: Credit Suisse, Citi, HSBC, JP Morgan
Service financier: BNP Paribas Securities Services 30
Secteur ICB: 1757 Iron & Steel
Compartiment: Compartiment professionnel

Cotation:

Grpe Cotation:	22	Cotation:	Continuous
Quotité:	1	Devise:	EUR
Unit / %:	Unit	SRD:	No
Garantie R/L:	Yes	Dépositaire local:	Euroclear France

Libellé:	ADSordinaire VALE	Code CFI	DMXXXN
ISIN:	US2044122099	Code Euronext:	US2044122099
Mnémonique:	VALE3		

Admission aux négociations des ADS de préférence émis par Companhia Vale do Rio Doce

Euronext Paris fait connaître qu'à partir du 18/07/2008, les ADS de préférence ci-dessous émis par Companhia Vale do Rio Doce seront admis aux négociations sur Euronext Paris.

Principales caractéristiques des titres admis:

Jouissance: 01/01/2008
Banque introductrice: Credit Suisse, Citi, HSBC, JP Morgan
Service financier: BNP Paribas Securities Services 30
Secteur ICB: 1757 Iron & Steel
Compartiment: Compartiment professionnel

Cotation:

Grpe Cotation:	22	Cotation:	Continuous
Quotité:	1	Devise:	EUR
Unit / %:	Unit	SRD:	No
Garantie R/L:	Yes	Dépositaire local:	Euroclear France

Libellé:	ADSpréférence VALE	Code CFI	DMXXXN
ISIN:	US2044121000	Code Euronext:	US2044121000
Mnémonique:	VALE5		

CONDITIONS D'OUVERTURE DES NEGOCIATIONS LE 18/07/2008

Euronext Paris fait connaître qu'à partir du 18/07/2008, les ADS ordinaires et les ADS de préférence ci-dessous émis par Companhia Vale do Rio Doce seront admis aux négociations sur Euronext Paris selon la procédure de **cotation directe**.

Cours de référence : cours de clôture des ADS ordinaires et des ADS de préférence du 17/07/2008 sur le NYSE.

Les cotations seront effectuées selon les règles habituelles du **groupe 22**.

Les ADS ordinaires et les ADS de préférence Companhia Vale do Rio Doce seront admis temporairement sur Euronext Paris sous les intitulés "ADSORDIVALE PROMES" et "ADSPREFVALE PROMES" respectivement, conformément aux dispositions des articles 6801/1 et suivants des règles de marché Livre I d'Euronext.

Dans le cas où les établissements garants décideraient de résilier le contrat de garantie conformément à ses termes, la société Companhia Vale do Rio Doce en informera Euronext Paris SA sans délai et demandera l'annulation de toutes les négociations intervenues sur les lignes "ADSORDIVALE PROMES" et "ADSPREFVALE PROMES". Dans ce cas, Euronext Paris SA publiera un avis annonçant que l'ensemble des négociations effectuées sur les titres admis sur les lignes "ADSORDIVALE PROMES" et "ADSPREFVALE PROMES", seront rétroactivement annulées.

Il est précisé que les intermédiaires devront faire figurer sur les avis d'opéré les libellés "ADSORDIVALE PROMES" et "ADSPREFVALE PROMES". Il appartiendra aux intermédiaires d'informer leurs clients de la possibilité d'annulation rétroactive de leurs transactions sur les lignes "ADSORDIVALE PROMES" et "ADSPREFVALE PROMES".

Si la société Companhia Vale do Rio Doce venait à informer Euronext Paris SA de la résiliation du contrat de garantie et donc demandait l'annulation de toutes les négociations intervenues sur les lignes "ADSORDIVALE PROMES" et "ADSPREFVALE PROMES", il appartiendrait aux intermédiaires de prendre toutes dispositions vis-à-vis des donneurs d'ordres pour les informer et annuler les négociations dans les délais les plus rapides.

La décision de résiliation du contrat de garantie et d'annulation des transactions étant indépendante de la volonté d'Euronext Paris SA, cette dernière décline toute responsabilité sur les éventuelles conséquences financières, comptables ou fiscales d'une telle annulation tant pour les intermédiaires que pour les donneurs d'ordres.

Négociation des ADS :

- Les premières négociations des ADS ordinaires, nouveaux et anciens, interviendront sur le système de cotation à partir du 18/07/2008 et jusqu'au 23/07/2008 inclus sur une seule ligne de cotation "ADSORDIVALE PROMES" sous le code US2044122099;
- De la même façon, les premières négociations des ADS de préférence, nouveaux et anciens, interviendront sur le système de cotation à partir du 18/07/2008 et jusqu'au 23/07/2008 inclus sur une seule ligne de cotation "ADSPREFVALE PROMES" sous le code US2044121000.

Il est précisé que les intermédiaires devront faire figurer sur les avis d'opéré relatifs aux transactions réalisées entre les 18/07/2008 et 23/07/2008 inclus, les libellés "ADSORDIVALE PROMES" et/ou "ADSPREFVALE PROMES". Il appartiendra aux intermédiaires d'informer leurs clients sur la possibilité d'annulation rétroactive de leurs transactions sur les lignes "ADSORDIVALE PROMES" et "ADSPREFVALE PROMES".

A compter du 24/07/2008, les ADS ordinaires VALE seront cotées sous le libellé "ADSordinaire VALE ", code ISIN US2044122099 (inchangé) et mnémonique VALE3 (inchangé), et les ADS de préférence VALE seront cotées sous le libellé "ADSpréférence VALE ", code ISIN US2044121000 (inchangé) et mnémonique VALE5 (inchangé).

CORPORATE EVENT NOTICE:	Direct listing
	Companhia Vale do Rio Doce
LOCATION:	Paris
NOTICE:	PAR_20080704_02468_EUR
DATE:	04/07/2008
MARKET:	Euronext Paris

LISTING OF ADS

Pursuant to the article 6 201 of the Euronext Rules, Euronext Paris SA has decided to admit on Euronext Paris :

- a maximum of 2,999,797,716 existing common ADS, 1 common ADS representing 1 common share issued by Companhia Vale do Rio Doce; it is specified that 717,160,008 existing common ADS are currently traded on NYSE,

- a maximum of 1,919,516,008 existing preferred ADS, 1 preferred ADS representing 1 preferred share issued by Companhia Vale do Rio Doce; it is specified that 841,182,272 existing preferred ADS are currently traded on NYSE,
- a maximum of 256,926,766 new common ADS,
- a maximum of 164,402,799 new preferred ADS,
- a maximum of 246,660,419 new preferred ADS in case green shoe options would be exercised.

Information regarding the conditions of the listing on Euronext Paris are provided to the public as follows:

- A legal notice published in BALO on 07/07/2008,
- A prospectus dated 3/07/2008 with the number of visa n° 08-146 is available on the site of the Autorité des Marchés Financiers (www.amf-france.org), on the site of NYSE Euronext (www.euronext.com) and the site of the issuer (www.vale.com.br).

Listing of the common ADS issued by Companhia Vale do Rio Doce

Euronext Paris announces that, from 18/07/2008, common ADS described below issued by Companhia Vale do Rio Doce will be listed on Euronext Paris.

Main characteristics of the common ADS to be listed:

Dividend due date:	01/01/2008
Listing agent:	Credit Suisse, Citi, HSBC, JP Morgan
Financial service:	BNP Paribas Securities Services 30
ICB sector:	1757 Iron & Steel
Compartment:	Compartment professionnel

Quotation:

Trading group:	22	Trading:	Continuous
Lot size:	1	Ccy:	EUR
Unit / %:	Unit	DSO:	No
Guarantee:	Yes	Local depository:	Euroclear France

Product name:	ADSordinaire VALE	CFI code	DMXXXN
ISIN:	US2044122099	Euronext code:	US2044122099
Symbol:	VALE3		

Listing of the preferred ADS issued by Companhia Vale do Rio Doce

Euronext Paris announces that, from 18/07/2008, the preferred ADS described below issued by Companhia Vale do Rio Doce will be listed on Euronext Paris.

Main characteristics of the securities to be listed:

Dividend due date:	01/01/2008
Listing agent:	Credit Suisse, Citi, HSBC, JP Morgan
Financial service:	BNP Paribas Securities Services 30
ICB sector:	1757 Iron & Steel
Compartment:	Compartment professionnel

Quotation:

Trading group:	22	Trading:	Continuous
Lot size:	1	Ccy:	EUR

Unit / %:	Unit	DSO:	No
Guarantee:	Yes	Local depositary:	Euroclear France
Product name:	ADSpréférence VALE	CFI code	DMXXXN
ISIN:	US2044121000	Euronext code:	US2044121000
Symbol:	VALE5		

OPENING CONDITIONS OF TRADING ON 18/07/2008

Euronext Paris announces that, from 18/07/2008, common ADS and preferred ADS described below issued by Companhia Vale do Rio Doce will be listed on the professional segment of Euronext Paris.

Listing procedure: direct trading, in accordance with the provision of the article 6.3 of Euronext rules.

Reference prices: closing prices of common ADS and preferred ADS quoted on the NYSE on the 17/07/2008.

The quotations will continue in line with the usual rules within **group 22**.

The Companhia Vale do Rio Doce common ADS and preferred ADS will be admitted temporarily on Euronext Paris under the title "ADSORDIVALE PROMES" and "ADSPREFVALE PROMES" respectively, accordingly to the provisions of the Euronext Market rules article 6801/1 and following of Rule Book I.

In case the underwriters should decide to terminate the underwriting agreement in accordance with its terms, the Company will inform Euronext Paris thereof without delay and will request the cancellation of all the trading that has taken place on the "ADSORDIVALE PROMES" and "ADSPREFVALE PROMES" lines. In this case, Euronext Paris will publish a notice announcing that all the trading that has taken place on the common ADS and preferred ADS admitted on the "ADSORDIVALE PROMES" and "ADSPREFVALE PROMES" lines respectively will be cancelled retroactively.

It is specified that the intermediaries must indicate on the transaction notices the titles: "ADSORDIVALE PROMES" and/or "ADSPREFVALE PROMES". It is the responsibility of the intermediaries to inform their clients of the possible retroactive cancellation of their transactions on the "ADSORDIVALE PROMES" and "ADSPREFVALE PROMES" lines.

Should the Company inform Euronext Paris of the termination of the underwriting agreement and, as a result, request the cancellation of the trading that has taken place on the lines "ADSORDIVALE PROMES" and "ADSPREFVALE PROMES", the intermediaries will be required to inform investors of such termination and cancel trading as soon as practicable.

Trading of ADS :

- The first trading of new and existing common ADS will take place on the trading system from 18/07/2008 and until 23/07/2008 inclusive on a single quotation line "ADSORDIVALE PROMES" under the code US2044122099 and the symbol VALE3;
- The first trading of new and existing preferred ADS will as well take place on the trading system from 18/07/2008 and until 23/07/2008 inclusive on a single quotation line "ADSPREFVALE PROMES" under the code US2044121000 and the symbol VALE5.

From 24/07/2008, the Companhia Vale do Rio Doce common ADS and preferred ADS will be quoted under the title "ADSordinaire VALE", code ISIN US2044122099 (unchanged) and mnemonic VALE3 (unchanged) and under the title "ADSpréférence VALE", code ISIN US2044121000 (unchanged) and mnemonic VALE5 (unchanged).

It is specified that the intermediaries must put the designation "ADSORDIVALE PROMES" and/or "ADSPREFVALE PROMES" on the operation notices for trades from 18/07/2008 to 23/07/2008 inclusive. Intermediaries should inform their clients of the possible retroactive cancellation of trades on the lines "ADSORDIVALE PROMES" and "ADSPREFVALE PROMES".

